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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi lesz a Természettudományi Múzeum sorsa?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Több  forrásból  megerősített  hírek  szerint  tényleg  úgy döntött  a  kormány,  hogy elköltöztetik  a
Természettudományi Múzeumot Debrecenbe. A helyzet az, hogy a szakma kezdettől fogva erősen
ellenzi ezt a tervet, de ez valamiért mostanában nem számít. Szél Bernadettel már a nyáron voltunk
tájékozódni a helyszínen, mert már akkor erősen tartotta magát a hír, hogy ilyen döntés várható.
Nem azzal van a baj, hogy vidéken is vannak múzeumok (pl. a Természettudományi Múzeumnak is
van igen jelentős részlege Gyöngyös és Zircen). Baj viszont, ha a több millió darabból álló, igen
érzékeny gyűjteményt akarják csomagolni, ideiglenes raktárba szállítani, majd valamikor a távoli
jövőben Debrecenbe költöztetni. Ez ugyanis a gyűjtemény sérülésével fog járni, ez teljesen biztos.
Másrészt olyan emberek dolgoznak ott,  akik hosszú évtizedek alatt  tanulták meg a szakmájukat
(hivatásukat), és ők biztosan nem fognak sem napi szinten 200 kilométert utazni, sem Debrecenbe
költözni.  Magyarul  a  szakembergárda  nagyrésze  el  fog  menni.  Ez  megint  csak  a  gyűjtemény
további sérülését, romlását fogja okozni, hiszen a gyűjtemény kezelése, állagmegóvása nagyon nagy
szakértelmet  igénylő  tevékenység.  Mindez  persze  az  ott  folyó  kutatási  tevékenységet  is
nagymértékben  visszaveti  majd.  Végül  pedig  megközelíthetőségi  okok  miatt  sem ideális,  ha  a
központi gyűjteményt az ország közlekedési csomópontjából az ország peremére helyezik, hiszen
akkor  a  Dunántúlon  lakók  számára  ez  érdemben  megközelíthetetlen  lesz.  Én  csak  azt  tudnám
javasolni (amit a Természettudományi Múzeum korábbi vezetése tudomásom szerint fel is vetett),
hogy nyissanak egy tagintézményt Debrecenben. Őszintén mondom, hogy a Nemzeti Közszolgálati
Egyetem (akinek oda akarják adni a raktárba költöztetett Természettudományi Múzeum helységeit a
Ludovika épületében) nem ér annyit, hogy szétdúljunk egy patinás, világszerte ismert és elismeret
múzeumot. Annak idején én magam is a Ludovika épületében tanultam az egyetemi tanulmányaim
során, és nem volt zavaró, hogy az egyik részében egyetem működött (akkor ELTE tulajdonban),



másik részén pedig a múzeum gyűjteményeit kezelték.

Mindezek okán a kulturális bizottság tagjaként a mai napon az alábbi kérdésekkel fordulok Önhöz:

- Valóban 10 évre raktárba költöztetik a Természettudományi Múzeumot és a gyűjteményeik
nagyobb részét?

- Helyesek az információim, miszerint a Ludovika épületében így felszabadult épületrészt a
Nemzeti Közszolgálati Egyetem kapja meg?

- Ha ez így van, akkor mi indokolja a Nemzeti Közszolgálati Egyetem azon igényét, hogy
azért érdemes ilyen procedúrának kitenni a Természettudományi Múzeumot?

- Ha ez így van, akkor a gyűjtemény hány százalékának sérülésével, megsemmisülésével
számolnak a többszöri csomagolás és szállítás során?

- Ha ez így van, akkor honnan lesznek képzett szakemberek Debrecenben?

-  Milyen hatástanulmányok készültek,  melyek szerint  a  10 évig  tartó  ideiglenes  állapot,
valamint a központi kiállítás Debrecenbe költöztetése szakmailag támogatható?

Tisztelettel várom válaszát!

Budapest, 2020. január 23.

dr. Szabó Szabolcs

független országgyűlési képviselő
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